

the Province has been, that the Executive Government has always, except with regard to appropriations for objects of a local nature, considered itself bound to account for the Public money, to the Lords Commissioners of the Treasury in *England*, and not to this House, nor according to its votes, or even in conformity to the Laws passed by the Provincial Legislature; and that the Accounts and Statements laid before this House, from time to time, have never assumed the shape of a regular system of balanced Accounts, but have been drawn up one after another, with such alterations and irregularities as it pleased the Administration of the day to introduce into them, from the Accounts kept with the Lords of the Treasury, in which the Public money received was included, as well as all the items of expenditure, whether authorized or unauthorized by the Provincial Legislature.

69. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the pretensions and abuses aforesaid, have taken away from this House even the shadow of control over the Public Revenue of the Province, and have rendered it impossible for it to ascertain at any time the amount of the Revenue collected, the disposable amount of the same, and the sums required for the Public service; and that the House having, during many years, passed Bills, of which the models are to be found in the Statute Book of *Great Britain*, to establish a regular system of accountability and responsibility in the Department connected with the receipt and expenditure of the Revenue, these Bills have failed in the Legislative Council.

70. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That since the last Session of the Provincial Parliament, the Governor in Chief of this Province, and the Members of the Executive Government, relying on the pretensions above mentioned, have, without any lawful authority, paid large sums of the Public Revenue subject to the control of this House; and that the said sums were divided according to their pleasure, and even in contradiction to the votes of this House as incorporated in the Supply Bill passed by it during the last Session, and rejected by the Legislative Council.

71. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That this House will hold responsible for all monies which have been or may hereafter be paid, otherwise than under the authority of an Act of the Legislature, or upon an Address of this House, out of the Public Revenue of the Province, all those who may have authorized such payments or participated therein, until the said sums shall have been reimbursed, or a Bill or Bills of Indemnity freely passed by this House, shall have become Law.

72. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That the course adopted by this House in the Supply Bill passed during the last Session, of attaching certain conditions to certain votes, for the purpose of preventing the accumulation of incompatible offices in the same persons, and of obtaining the redress of certain abuses and grievances, is wise and constitutional, and has frequently been adopted by the House of Commons, under analogous circumstances; and that if the Commons of *England* do not now so frequently recur to it, it is because they have happily obtained the entire control of the Revenue of the Nation, and because the respect shewn to their opinions with regard to the redress of grievances and abuses, by the other constituted Authorities, has regulated the working of the Constitution in a manner equally adapted to give stability to His Majesty's Government, and to protect the interests of the People.

73. *Resolved*, That it is the opinion of this Committee, That it was anciently the practice of the House of Commons to withhold Supplies until grievances were redressed;

tabilité financière du Pays de la part du Gouvernement Exécutif, excepté quant aux votes pour des objets d'une nature locale, a sans cesse été envers les Lords Commissaires de la Trésorerie en *Angleterre*, et suivant leurs réglemens et leurs directions, et non envers cette Chambre et en conformité à ses votes, ni même en conformité aux Lois passées dans la Législature Provinciale; et que les Comptes et Apperçus, soumis de tems à autre à cette Chambre, n'ont jamais formé un système régulier de comptabilité appréciable par Bilan, mais ont été tirés successivement, avec les changemens et les irrégularités qu'il plaisait à l'Administration du jour d'y introduire, des Comptes tenus envers les Lords de la Trésorerie, où se trouvait comprise toute la Recette, ainsi que tous les Items de dépense autorisés ou non autorisés par cette Législature.

69. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que ces prétentions et ces abus ont ôté à cette Chambre, même l'ombre de contrôle sur le Revenu Public de la Province, et l'ont mise hors d'état de connaître, à aucune époque, le Revenu perçu, le montant disponible sur icelui, et les besoins du service public; et que cette Chambre ayant depuis plusieurs années passé des Bills dont le modèle se trouve dans les Statuts de la *Grande-Bretagne*, pour établir une comptabilité et une responsabilité régulières dans les Départemens liés à la recette et à l'emploi du Revenu, ces Bills ont échoué dans le Conseil Législatif.

70. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que depuis la dernière Session du Parlement Provincial, le Gouverneur en Chef de cette Province et les Membres de son Administration Provinciale, s'appuyant des prétentions ci-dessus, ont payé sans appropriation légale de très-fortes sommes du Revenu Public, sujet au contrôle de cette Chambre, et que la répartition des dites sommes a été faite suivant leur bon plaisir, et même d'une manière contraire aux votes de cette Chambre, tels qu'incorporés dans le Bill de Subsidés passé par elle lors de la dernière Session, et rejeté dans le Conseil Législatif.

71. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que cette Chambre tiendra pour responsables de toutes les sommes payées autrement qu'en vertu d'une Loi de cette Législature ou sur une Adresse de cette Chambre, à même le Revenu Public de la Province, ou qui pourront l'être à l'avenir, tous ceux qui auront autorisé ces paiements, ou y auront participé, jusqu'à ce que les dites sommes aient été remboursées, ou qu'un Bill ou des Bills d'Indemnité, librement passés par cette Chambre, aient obtenu force de loi.

72. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que la pratique adoptée par cette Chambre, dans le Bill de Subsidés passé durant la dernière Session, d'attacher certaines conditions à certains de ses votes, dans la vue de prévenir le cumul de situations incompatibles, et d'obtenir la réparation d'abus et griefs, est sage et constitutionnelle, et a été souvent adoptée par la Chambre des Communes, dans des circonstances analogues; et que si maintenant elle n'y a plus aussi souvent recours, c'est parce qu'elle a heureusement obtenu l'entier contrôle du Revenu de l'Etat, et que le respect pour son opinion au sujet de la réparation des abus et griefs de la part des autres Autorités constituées, a régularisé la marche de la Constitution d'une manière également avantageuse à la stabilité du Gouvernement de Sa Majesté et aux intérêts du Peuple.

73. *Résolu*, Que c'est l'opinion de ce Comité, Que c'a été la pratique ancienne de la Chambre des Communes de retenir les Subsidés jusqu'à ce que les griefs fussent